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Marszałek: potrzebny skuteczny system informowania

W związku z protestami rolników w sprawie informacji o unijnych  odszkodowaniach dla
plantatorów ogórków, marszałek Adam Jarubas skierował pismo do ministra rolnictwa i
rozwoju wsi Marka Sawickiego. Prosi w nim o wyjaśnienie sytuacji i sprawdzenie sposobu
przekazywania   informacji  przez  Agencję  Rynku Rolnego.  Zdaniem marszałka  Jarubasa
niezbędne  jest  wypracowanie  skutecznego  systemu  przekazywania  informacji  za
pośrednictwem  urzędów  gmin.

W  piśmie  adresowanym  do  ministra  Marka  Sawickiego  marszałek  zwraca  uwagę
ministerstwa  na  sprawę,  która  mocno  poruszyła  środowisko  rolników
w regionie świętokrzyskim. Chodzi o odszkodowania dla plantatorów warzyw, którzy ponieśli
straty   w  związku  z  wykrytym  w  Niemczech  skażeniem  ogórków  bakterią  E.coli.  W
województwie świętokrzyskim wnioski o pomoc finansową złożyło około 1200 producentów
rolnych.  Cześć  rolników  twierdzi  jednak,  że  informacja  o  możliwości  uzyskania
rekompensaty  za  stracone  plony  do  nich  nie  dotarła.     

W liście czytamy: „(…) Każda inicjatywa pomocowa budzi jednak wiele emocji i jest źródłem
niezadowolenia szczególnie wśród tych, do których informacja nie dotarła lub trafiła zbyt
późno. Dzisiaj to niezadowolenie skupia się głównie na sposobie informowania przez ARR
potencjalnych  poszkodowanych,  a  część  z  nich  podnosi  problem  kompletnego  braku
stosownej informacji.
Mam świadomość, że nasz region otrzymał znaczną pomoc w skali kraju, jednak pierwsze
informacje  o  wypłatach  dużych  kwot  dla  części  rolników  z  pominięciem  zagłębia
producentów  ogórka  w  takich  gminach  jak  np.  Czarnocin  czy  Złota,  budzi  nie  tylko
kontrowersje  ale  i  prawdziwe  rozgoryczenie  wśród  rolników,  co  nie  pozwala  władzom
samorządowym jak i mnie osobiście być obojętnym na te przypadki.
Rolnicy na spotkaniach organizowanych w gminach podnoszą problem braku otwartości
działania  ARR  i  skuteczności  w  wyjaśnieniu  mechanizmu  informowania  o  pomocy
finansowej.
Dzisiaj wielu producentów nosi się zamiarem składania skarg i odwołań nie dotyczących
samego faktu pomocy, ale sposobu jej realizacji.”

Marszałek Adam Jarubas zwrócił  się do ministra rolnictwa o przeanalizowanie sprawy i
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wyjaśnienie zaistniałej sytuacji. A także o stosowanie przez Agencję Rynku Rolnego jasnych i
dostępnych dla wszystkich procedur i właściwą dystrybucję informacji. Zdaniem Marszałka
konieczne jest wypracowanie systemu przekazywania informacji za pośrednictwem urzędów
gmin.

 

Poniżej pełna treść pisma:

                                                                                                         Kielce dn. 26.09.2011r.
                                                                                                                                                    
                                                                                                                                                    
                                                                            

Znak:OWŚ.II.43/r/10.2011.

       Pan
       Marek Sawicki
       Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi

 

Szanowny Panie Ministrze,
chciałbym zwrócić Pana uwagę na sprawę która mocno poruszyła środowisko rolników  w
regionie świętokrzyskim.

Nasz region jest znaczącym producentem warzyw uprawianych zarówno pod osłonami jak i
gruntowych, w powiatach: kazimierskim, buskim czy sandomierskim dochody uzyskiwane ze
sprzedaży ogórka szklarniowego     i  gruntowego stanowią często  podstawowe źródło
utrzymania rolników.

Przypadki  śmiertelnych ofiar bakterii  EHEC w Niemczech jak i  zachorowania w Polsce
niewątpliwie wpłynęły na spadek spożycia warzyw w naszym kraju bez względu na źródło
ich  pochodzenia,  co  w  efekcie  ograniczyło  sprzedaż       i  miało  wpływ na  straty  w
gospodarstwach rolnych. Szacujemy, że w naszym województwie wnioski o pomoc finansową
złożyło około 1200 producentów rolnych z czego część dotyczyła strat w  uprawie ogórka
gruntowego. 

Sukcesem  resortu  rolnictwa  jest  objęcie  pomocą  finansową  nie  tylko  rolników
zorganizowanych  w  grupy  producenckie  ale  i  indywidualnych  producentów.  Każda
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inicjatywa pomocowa budzi jednak wiele emocji i jest źródłem niezadowolenia szczególnie
wśród  tych,  do  których  informacja  nie  dotarła  lub  trafiła  zbyt  późno.  Dzisiaj  to
niezadowolenie  skupia  się  głównie  na  sposobie  informowania  przez  ARR potencjalnych
poszkodowanych, a część z nich podnosi problem kompletnego braku stosownej informacji.
Mam świadomość, że nasz region otrzymał znaczną pomoc w skali kraju, jednak pierwsze
informacje  o  wypłatach  dużych  kwot  dla  części  rolników  z  pominięciem  zagłębia
producentów  ogórka  w  takich  gminach  jak  np.  Czarnocin  czy  Złota  budzi  nie  tylko
kontrowersje  ale  i  prawdziwe  rozgoryczenie  wśród  rolników,  co  nie  pozwala  władzom
samorządowym jak       i  mnie osobiście  być obojętnym na te  przypadki.  Rolnicy na
spotkaniach organizowanych w gminach podnoszą problem braku otwartości działania ARR i
skuteczności w wyjaśnieniu mechanizmu informowania o pomocy finansowej. 

Dzisiaj wielu producentów nosi się zamiarem składania skarg i odwołań nie dotyczących
samego faktu pomocy ale sposobu jej realizacji.

Zwracam się zatem do Pana Ministra z prośbą o przeanalizowanie sprawy i  szczególne
zaangażowanie pracowników Agencji Rynku Rolnego nie tylko w skuteczne wyjaśnienie tego
działania zainteresowanym ale  i stosowania przez tą jednostkę jasnych i dostępnych dla
wszystkich procedur z właściwą dla sprawy dystrybucją informacji.

Moim zdaniem niezbędne jest wypracowanie skutecznego systemu przekazywania informacji
za pośrednictwem urzędów gmin.

 

                                                                                                                                                    
                                          Adam Jarubas

                                                                                                                                                    
                  Marszałek Województwa Świętokrzyskiego

 

 

 


